



## 2025 興大國際處 國際志工 計畫簡章

NCHU OIA Int' l Volunteer Program Info



1+1 方案 國內、國外服務一次滿足！  
Experience 2 programs at once!

主辦單位：國際事務處

協辦單位：中興大學國際志工社

Organizer: Office of International Affairs & IVC (NCHU Int' l Volunteer Club)

Collaborative units: International Volunteers Club

## 服務計畫 / Overview

	臺灣 Taiwan	尼泊爾 Nepal
計畫 Program	國際處 流浪動物減量與動物福祉 實踐暨文化體驗計畫(動物志工) OIA Stray Animal Reduction and Animal Welfare Volunteer Program (Animal Volunteer)	尼泊爾兒童教育與社區基礎建設計 畫 Nepal Children' s Education and Community Infrastructure Program
服務地點 Location	彰化花壇「浪愛回家」(民間狗園) 雲林麥寮「樹園」(民間狗園) 雲林大埤 長愛育幼院 Yunlin, Changhua County, Taiwan.	尼泊爾南部卡瓦索蒂 (Kawasoti) , 為尼泊爾甘達基省納瓦爾普爾縣的 一個村莊。
服務時間 Workcamp Time	2025年3月29日(六) - 4月1日(二) (4天3夜) Mar.29th to Apr. 1st, 2024	2025年7月1日(二) - 7月15日(二) (15天14夜) Jul.1st to 14th, 2024 <b>機位可能異動，請保留前後10天不 安排活動。This date is subject to change. Please leave a 10-day time window open.</b>
自付額 Payment	每人應負擔費用約為新台幣 12,000 至 15,000 元之間，具體金額將依當 年度核定經費決定。此外，校方將同步進行對外募款，並根據募款結果 減免學生自付費用。NTD\$12,000-15,000 per person, depending on the annual budget. Meanwhile, fundraising will be conducted, and the amount raised will be used to reduce the individual payment accordingly. <b>本國籍且符合「高教公共性就學協助獎勵辦法」條件者另有補助。 (除身心障礙學生外，延長修業年限者不得申請本獎勵。)</b>	

臺灣 Taiwan		尼泊爾 Nepal		
\\注意的 Application Reminder	<p>報名期限：2025年11月15日(五)中午12點止。</p> <p><b>Application Deadline: Fri., Nov. 15th, 2024, 12:00 noon</b></p> <p>☛ 雙計畫都須參加，無法擇一。</p> <p><b>Those admitted are required to participate in both programs</b></p>			
主體活動 Activity	<p><b>民間收容園區服務：</b>拜訪雲林、彰化民間收容所，第一線接觸流浪動物、動保工作者與志願者。</p> <p><b>教育服務：</b>於青少年公益機構進行教案宣導，建立友善動物的價值觀。</p> <p><b>淨溪服務：</b>透過撿拾溪邊垃圾，了解野生動物保育與流浪動物保育的衝突與各自的立場。</p> <p><b>當地文化體驗：</b>認識雲林縣歷史與宮廟文化</p> <p><b>#Visit Private Animal Shelter:</b> Students will be able to interact with the stray animals and the shelter owner.</p> <p><b>#Workshops with Children:</b> Host educational workshops at youth organizations with children, sharing the values and ideas of respecting animals.</p> <p><b>#Creek Cleaning:</b> By collecting litter along the creek, participants understand the conflict between wildlife conservation and stray animal protection, while exploring the perspectives and positions of both sides.</p> <p><b>#Cultural Experiences:</b> Get to know the history of Yunlin.</p>	<p><b>兒童 &amp; 青少年教育：</b> 約400名國小學童，課外(室內)主題教學。(由當地開出需求，我方設計課程)</p> <p><b>基礎建設：</b> 彩繪、搭建或翻修當地社區、學校基礎建設(圍牆或圖書館)。</p> <p><b>文化探訪：</b> 深入探訪古蹟與近郊都市。</p> <p><b>Host Family 體驗</b> 當我們住在一起：體驗當地生活。</p> <p><b>#Workshops with Children:</b> Plan indoor/outdoor activities and themed classes and carry them out with around 400 Indian kids.</p> <p><b>#Community Infrastructure Construction</b> Beautify or fix up the local community and elementary school walls or libraries.</p> <p><b>#Cultural Tour: Ancient temples</b> We will visit big cities nearby and some world-class historic sites.</p> <p><b>#Homestay Experience</b> Live with locals. Experience their different lifestyle.</p>		

以上行程、日期、天數皆有可能因實際操作而有所改變，以最新資訊公告為主。

This schedule, date, and days are subject to change.

## 其他注意事項 / Important Reminder

錄取後即為國際志工社社員，除必須配合參與以下事項外，也須執行社員義務參與社團活動如志工週、分享會等籌備。

1. 錄取後即刻開始和隊員協力準備計畫，包括教案設計(規劃每週進度)、參加行前訓練及每週社課、行政工作，及各項相關會議與討論。
2. 服務結束後，協助引導下一屆國際志工及社團運作。
3. 活動結束後一個月內，須繳交 1,500 字參與心得，並參與公開成果分享會。
4. 請確實取得監護人/指導教授/家長等人同意，錄取後將簽署服務同意書。
5. 錄取後請繳交保證金新臺幣 3,000 元，全程參與 2 個工作營與其他活動(包括但不限於行前訓練、社課等)出席率超過80%即全數歸還。

If accepted, students will automatically become members of the International Volunteer Club and will be required to participate in club activities such as organizing Volunteer Week and presenting at the sharing sessions.

1. After receiving admission notice, students will start to prepare for the program **immediately**, including designing teaching materials, participating in pre-departure drills, **weekly** classes, and other team meetings.
2. Help guide new club members of the next generation and assist in club affairs.
3. Submit a **written review (at least 1,500 words)** within one month after the program ends and join the oral presentation.
4. Must inform and gain your guardian, advisors, or your parents' permission. After admission, consent letters must be signed.
5. **A deposit of NT\$3,000 in cash** is required if one is admitted. **Full participation in 2 work camps listed on page 1 and over 80% attendance in other activities** (including but not limited to pre-trip training, classes, etc.) will be fully refunded.

# 報名窗口

請將報名表及其他加分文件寄至 國際處-國際教育組 黃小姐  
[pacihuang@email.nchu.edu.tw](mailto:pacihuang@email.nchu.edu.tw) / 04-22840206\*41

## Where to hand in online application?

Ms. Huang, Coordinator of Division of International Education, OIA

Email your application to [pacihuang@email.nchu.edu.tw](mailto:pacihuang@email.nchu.edu.tw) / 04-22840206\*41

# 招募對象

中興大學在學學生

具備社團活動經驗、服務隊或志願服務學習經驗者尤佳。

# 外籍同學也 OK！會中文加分+++

# 美術、靜態動態攝影專長，加分++！ [\\有作品集更棒//](#)

## Who Can Apply?

National Chung Hsing University students, and those that have student clubs or volunteer experiences are more than welcome. The ability of Chinese listening and speaking is a plus.

**# Foreign students who can speak Mandarin is very welcome.**

**# Expertise in art and photography are a plus.**

# 徵選原則

## 採兩階段

第一階段為書面資料審查；第一階段通過者，將另行通知參與第二階段面試，評審標準包括個人特質、社團或志工服務等經驗、外語能力、溝通表達能力、應對能力等。

## **Selection Process (Two stages)**

Stage I – Applicants will be selected based on the information provided in the application form.

Stage II – Shortlisted applicants will be invited to have an interview with the Selection Committee.



OFFICE OF  
INTERNATIONAL AFFAIRS  
NATIONAL CHUNG HSING UNIVERSITY

## 【三分鐘認識尼泊爾】

### 世界之最

尼泊爾擁有世界最高峰——珠穆朗瑪峰，高達8,848米，吸引了全球登山愛好者。

### 民族

尼泊爾有多元民族，主要族群包括廓爾喀族、尼瓦爾族、塔魯族等，民族文化豐富多彩。

### 語言

尼泊爾的官方語言是尼泊爾語，但還有120多種方言和語言在不同族群中使用。

### 宗教

印度教徒占人口的大多數，其次是佛教徒。

### 面積

尼泊爾的總面積約為147,516平方公里，位於喜馬拉雅山區，擁有多樣的地形。

### 食物

以米飯、扁豆湯和蔬菜為主的餐點，常見於家庭與餐館中。

### 歷史

尼泊爾有著悠久的歷史，傳說中是佛祖釋迦牟尼的誕生地，並在1768年由普里特維·納拉揚·沙阿統一。

### 地理

尼泊爾位於南亞的喜馬拉雅山脈，北鄰中國，南接印度，擁有壯麗的高山景觀。

### 氣候

尼泊爾的氣候多變，從山區的寒冷高山氣候到南部的溫暖熱帶氣候皆有。

# 【3-mins Nepal】

## World Records

Nepal is home to the world's highest peak, Mount Everest, standing at 8,848 meters, attracting climbers from around the globe.

## Ethnic Groups

Nepal is ethnically diverse, with major groups including Gurung, Newar, and Tharu, showcasing a rich cultural heritage.

## Language

Nepali is the official language of Nepal, but over 120 dialects and languages are spoken across various ethnic groups.

## Religion

Most of the population practice Hinduism, followed by Buddhism.

## Land Area

Nepal covers an area of about 147,516 square kilometers and is situated in the Himalayas, with diverse terrain.

## Food

"Dal Bhat," a meal consisting of rice, lentil soup, and vegetables, commonly eaten at home and in restaurants.

## History

Nepal has a long history, traditionally regarded as the birthplace of Buddha. It was unified by Prithvi Narayan Shah in 1768.

## Geography

South Asia, within the Himalayas, Nepal is bordered by China to the north and India to the south, featuring stunning mountain ranges.

## Climate

Nepal has a diverse climate, ranging from cold alpine in the mountains to warm tropical in the southern plains.